
صبح دیروز ش��نبه، رؤس��ای 
ق��وا در نشس��تی ب��ه میزبانی 
قوه قضائیه به بررسی موضوعات مشترک فی مابین 
پرداختن��د. ب��ه گ��زارش اداره کل روابط عمومی 
قوه قضائی��ه، در این جلس��ه همچنین مش��کلات 
س��پرده گذاران موسس��ات مالی غیرمج��از مورد 
بررس��ی قرار گرفت و تصمیمات��ی در این زمینه 
اتخاد ش��د. مس��ائل مهم منطقه ای نی��ز از دیگر 
محورهای نشست بود که س��ران قوا پیرامون آن 
به رایزنی و گفت وگو پرداختند. پس از این جلسه، 

رئیس جمهور  روحانی  حسن 
ضم��ن قدردان��ی از میزبانی 
آمل�ی لاریجان��ی  آی��ت الله 
گزارش��ی  قوه قضائیه،  رئیس 
داد.  ارائ��ه  ای��ن نشس��ت  از 
وی همچنی��ن از همه مردم 

و مس��ؤولان ب��رای برگ��زاری راهپیمای��ی عظیم 
اربعین قدردان��ی و از دولت و ملت عراق نیز بابت 
پذیرایی شایسته ش��ان از زوار، تشکر کرد. اما یکی 
از محورهای مورد بحث سران قوا، موضوع وضعیت 
 س��پرده های مالباختگان موسس��ات اعتباری بود.
حس��ن روحانی درب��اره این موض��وع گفت بانک 
مرکزی برای حل این مساله و پرداخت سپرده های 
مالباخت��گان محذوریت های��ی دارد و نمی تواند از 
ذخایر خود، س��پرده های مالباختگان را پرداخت 
کن��د. روحان��ی در این باره گفت: در ای��ن باره اولاً 
اینک��ه پیش از ای��ن مجوز چنین مؤسس��اتی را 

دستگاه های مختلف می دادند، لذا اگر از این به بعد، 
این مؤسسات صرفاً از بانک مرکزی مجوز بگیرند 
و کام��لًا مراقبت و نظارت ش��ود، بخش بزرگی از 
مش��کلات حل وفصل خواهد ش��د. رئیس جمهور 
اضافه کرد: در برخی از موارد هم مؤسساتی دچار 
مشکلاتی ش��ده و مردم گرفتار ش��دند، از این رو 
تصمیم بر این ش��د نمایندگان رؤسای 3 قوه این 
مساله را پیگیری کنند تا هر چه سریع تر حل وفصل 
شود. روحانی گفت: اگر مؤسساتی دچار مشکلاتی 
ش��دند، ضمن اینکه وظیفه داریم مشکلات مردم 
را برطرف کنیم،  از طرف دیگر 
بانک مرک��زی هم محذوراتی 
دارد و نمی ت��وان گفت که از 
پول بانک مرک��زی برای حل 
این مشکلات اس��تفاده کند. 
البته برای این مسائل می توان 
اعتباراتی در نظر گرفت، ضمن اینکه در این زمینه 
3 قوه باید با یکدیگر همکاری داش��ته باشند. وی 
اظهارداشت: گش��ایش هایی از جلسه قبلی سران 
3 ق��وه در ای��ن باره ایجاد ش��ده و گام های خوبی 
برداشته شده است و ان شاء الله در این گام ها تسریع 
خواهد ش��د. برای آینده نیز باید برنامه ریزی های 
لازم انجام شود و مردم هم مراقبت کنند و سرمایه 
خود را به بانک ها و مؤسساتی که کاملا معروف و 
مورد اعتماد هس��تند، بسپارند و درباره مؤسساتی 
 که به ارائه س��ودهای بالا تشویق می کنند، تردید

داشته باشند.

بررسی موضوع مالباختگان مؤسسات اعتباری در نشست سران قوا

روحانی: بانک مرکزی درباره مالباختگان محذوریت  دارد
دولت استرالیا همچنان اصرار 
دارد ن��گار قدس کن��ی، خانم 
ب��اردار ایرانی را به س��رویس های امنیتی آمریکا 
تحویل دهد. نگار قدسی کنی، شهروند ایرانی که 
6 س��ال قبل به همراه همسرش به استرالیا رفته 
و در آنج��ا اقامت کرده اس��ت، از 16 ژوئن 2017 
به اته��ام نقض قوانین تجاری ای��الات متحده، از 
سوی مقامات قضایی استرالیا بازداشت شده است. 
پی��ش از این 3 دادگاه درباره بررس��ی قبول یا رد 
حب��س  خانگی وی ب��ا وثیقه برگزار ش��ده که به 

تاکنون  اما  نرسیده  نتیجه ای 
بررسی  هیچ دادگاهی درباره 
جرم وی ترتیب داده نش��ده 
اس��ت. ایران تاکنون در چند 
نوبت نس��بت به دس��تگیری 
خانم نگار قدس کنی اعتراض 

کرده و انتقال این خانم باردار به آمریکا را غیرقابل 
قبول دانسته است، با این حال دولت استرالیا هنوز 
در این زمینه هیچگونه همکاری با ایران نداش��ته 
اس��ت.  دیروز ش��نبه، بهرام قاس��می، سخنگوی 
وزارت ام��ور خارجه ایران نس��ت به وضعیت این 
خانم باردار ایرانی در زندان اس��ترالیا ابراز نگرانی 
کرد. س��خنگوی وزارت امور خارجه گفت: آمریکا 
باید درخواس��ت اس��ترداد خانم »قدس کنی« را 
پ��س بگیرد و وی را به میهن خ��ود بازگرداند. به 
گزارش باش��گاه خبرنگاران، بهرام قاسمی درباره 
آخری��ن وضعیت نگار قدس کنی ش��هروند ایرانی 

محب��وس در اس��ترالیا، اظهار کرد: از نخس��تین 
روزهایی که این ت��راژدی اتفاق افتاد، وزارت امور 
خارجه با تمام توان در سطوح مختلف از وزیر امور 
خارجه تا مقامات سفارتخانه ایران در کانبرا پیگیر 
ای��ن موضوع بودند و حتی مس��ؤولان وزارت امور 
خارجه با س��فارت اس��ترالیا در تهران تماس های 
خود را ب��رای حل این مس��اله ادام��ه می دهند. 
سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: متاسفانه این 
داستان غم انگیز باز هم به سیاست های ناروا و غلط 
ای��الات متحده آمریکا بازمی گردد که با اتهام های 
بی اس��اس، برخی شهروندان 
ایران��ی را ب��ه بهان��ه اینک��ه 
تحریم را نادیده گرفتند و در 
یک مناس��بت هایی با دولت، 
موسس��ات  ی��ا م��ردم ایران 
همکاری داش��تند، در اقصی 
نقاط جهان مورد پیگ��رد قانونی قرار داده اند. وی 
خاطرنشان کرد:  خانم کنی در زندان استرالیاست 
و در وضعی��ت نه چندان مطلوبی قرار دارد و ما تا 
حد زیادی نگران وضعیت وی هس��تیم و در یکی 
دو هفته گذش��ته بر تلاش های خودمان افزودیم 
و س��عی کردیم دولت استرالیا را مجاب کنیم در 
مذاکراتی که می تواند با آمریکا داشته باشد، مانع از 
این استرداد شود. قاسمی خاطرنشان کرد: دولت 
آمریکا باید درخواس��ت اس��ترداد را پس بگیرد و 
اجازه دهد خانم کنی که باردار است از زندان آزاد 

شود و به میهن خود بازگردد.

گروه سیاس�ی: هی��أت 70 نفره مقام��ات و فعالان 
اقتصادی اتحادیه اروپایی که گفته می شود 25 نفر از 
آنان عالیرتبه هستند، روز گذشته وارد تهران شد تا در 
صورت مثبت بودن مذاکرات اقتصادی با تهران، وعده 
تاسیس دفتر اتحادیه قاره سبز در ایران را بگیرد. به 
گزارش »وطن امروز«، آنگونه که رسانه ها نوشته    اند، 
دولت موافقت با تاس��یس دفت��ر اتحادیه اروپایی در 
تهران را مشروط به افزایش همکاری  های اقتصادی 
اروپا با تهران و بویژه در صادرات محصولات کشاورزی 
به این قاره کرده است. هرچند دولت تلاش می کند 
با دادن امتیازات سیاسی به طرف اروپایی، مقدمات 
تعاملات تجاری و اقتصادی را با اتحادیه اروپایی فراهم 
کند اما تجربه برجام نش��ان می دهد حتی با اعطای 
امتیازات��ی اینچنینی اروپا حاضر ب��ه همکاری  های 
اقتصادی ویژه ای با ایران نیست. با این حال، تاسیس 
دفت��ر اتحادیه اروپایی در تهران ای��ن امکان را برای 
کش��ورهای اروپایی فراهم می کند که با  استفاده از 
مصونیت و مزایای دیپلماتیک، پوششی وسیع      تر برای 
تاثیرگذاری بر سیاس��ت  های ایران با ارتباط   گیری با 
جریان  های سیاس��ی و ایجاد اپوزیسیون درون نظام 
داشته باش��ند. این وعده دولت البته واکنش   هایی را 
نیز به دنبال داشته اس��ت. روز گذشته محمدجواد 
لاریجانی، دبیر ستاد حقوق بشر قوه قضائیه استراتژی 
پارلمان اروپا برای این دفتر را متفاوت از آنچه در ایران 
درباره آن تصور می شود، دانست و گفت: وظیفه این 
دفتر حمایت از نیروهای سکولار، عوامل فتنه 88 و 
همجنس بازها در ایران است. او درباره نقش این دفتر 
در همکاری  های اقتصادی نیز گفته که کش��ور های 
اروپایی در تعام��ل اقتصادی با ایران منتظر اتحادیه 
اروپایی نیس��تند و همه با ایران دارند کار می کنند. 
حتی درباره مس��ائل اقتصادی هم تش��کیل دفتری 
به اس��م دفتر اتحادیه اروپایی در تهران کار معقولی 
نیست. براس��اس این گزارش، دبیر ستاد حقوق بشر 
قوه قضائیه در گفت وگو با میزان، در پاسخ به سوالی 
مبنی بر اینکه به رغم مواضع تندی که اروپا علیه ایران 
دارد، بحث راه اندازی دفتر نمایندگی اتحادیه اروپایی 
در تهران در حال پررنگ ش��دن است؛ فکر می کنید 
امکان آن میسر می شود؟ گفت: تاسیس دفتر اتحادیه 
اروپایی در تهران چند جهت دارد، یکی روابط تجاری 
و اقتصادی و فنی اس��ت که حالا نظر دولت اس��ت 
تصمیم بگی��رد چکار باید کند که بن��ده البته نظر 
کارشناسی خود را راجع به این قسمت هم می گویم. 
وی افزود: راجع به حقوق بشر ما به هیچ وجه مصلحت 
نمی دانیم دفتری از اروپا در ایران فعال باشد و ما دلیل 
خیلی محکمی داریم. دلیل آن این است که پارلمان 
اروپا سال گذشته مصوبه ای به اسم استراتژی روابط 
با ایران داشت که به کمیس��یون اروپا ابلاغ کرد. در 
آنجا تاس��یس دفتر، عنوان و وظایف آن لیست شده 
اس��ت. در حوزه اقتصاد آمده است که باید این دفتر 
زمینه های توسعه صادرات کالا های اروپایی به ایران 
را ب��از کند. حالا مثلا چه بازاری اس��ت که در ایران 
کالای اروپایی ندارد؟ امثال این موضوعاتی که هیچ 
کدام از لحاظ ما به اقتصاد خوش بنیان برای کش��ور 
خیلی معنا ندارد؛ اما درباره حقوق بش��ر به این دفتر 
مس��ؤولیت هایی داده شده که خیلی مسؤولیت های 
رسوایی است.  لاریجانی تصریح کرد: گفته شده این 
دفت��ر در تهران باید ب��ه طور منظم مانیتور کند که 
نیرو های سکولار در ایران تحت فشار قرار نگیرند! یا 
نیرو های سکولار در ایران میدان فعالیت داشته باشند! 

یا کسانی که در فتنه 88 تحت فشار قرار گرفتند هم 
از زندان و ممنوعیت ها خارج شوند و میدان فعالیت 
داش��ته باشند و وضعیت اقلیت ها، همجنس گرا ها و 
خیلی موضوعات دیگر را دنبال کند. این دفتر با این 
لیست خیلی مشعشعی از مسؤولیت ها به هیچ وجه 
در ایران مورد استقبال و خوشامد قرار نخواهد گرفت.  
وی به مساله روابط اقتصادی نیز اشاره کرد و گفت: 
ام��ا راجع به بقیه امور همچ��ون امور اقتصادی باید 
گفت حتی کشور های اروپایی در تعامل اقتصادی با 
ایران منتظر اتحادیه نیستند و همه با ایران دارند کار 
می کنند. مثلا آلمان منتظر خانم موگرینی نیست، 
این دفتر اقتصادی عمدتا برای کشور های آفریقایی 
و عقب افتاده اس��ت که ی��ک بودجه هایی را اروپا هر 
سال می گذارد و این بودجه ها را مثل خیریه تقسیم 
می کنند و این مربوط به ما نیست؛ یعنی می خواهم 
بگویم حتی درباره مس��ائل اقتصادی هم تش��کیل 
دفتری به اس��م دفتر اتحادیه اروپایی در تهران کار 
معقولی نیست اما درباره حقوق بشر صددرصد مخالف 
هستیم.  براساس این گزارش، موضوع تاسیس دفتر 
اتحادی��ه اروپای��ی در ایران به س��ال 92 و مذاکرات 
هس��ته ای ایران و 1+5 بازمی گردد. پس از توافق ژنو 
که محتوای این توافق به صورت محرمانه بین طرفین 
باقی مان��د، برخی مقام  های اروپای��ی از تلاش برای 
تاسیس یک دفتر در تهران خبر دادند و رایزنی   هایی 
با طرف ایرانی برای ایج��اد چنین دفتری در تهران 

انجام شد. رایزنی برای تاسیس دفتر اتحادیه اروپایی 
در تهران- که به نظر می رسید یکی از ضمایم توافق 
ایران و 1+5 بوده است- زمینه ساز سفر کاترین اشتون، 
مس��ؤول وقت سیاس��ت خارجی اتحادیه اروپایی به 
ایران شد. او 17 اسفند 92 وارد تهران شد تا براساس 
آنچه کارشناسان می گفتند گسترش روابط ایران و 
اتحادیه اروپایی که احتمالا به شکل درخواست برای 
اولا؛ تاس��یس دفتر اتحادیه اروپایی در تهران و ثانیا؛ 
اعزام فرستاده حقوق بشری اتحادیه اروپایی به ایران 
و همچنین گسترش مراودات ان جی او ها و هیات های 
پارلمانی با جامعه ایران بود را پیگیری کند.  همزمان 
با سفر اشتون به ایران، کارشناسان امنیتی در تهران 
سفر مسؤول سیاست خارجی اتحادیه اروپایی را نقطه 
اوج س��فرهای چند ماه گذشته مقام های اروپایی از 
جمله هی��ات پارلمان اروپ��ا و وزرای خارجه ایتالیا، 
بلژیک و لهس��تان به ایران دانستند که در همه آنها 
برجسته ترین نکته حمایت از جریان فتنه در ایران، 
تلاش برای مشروط کردن بهبود روابط ایران با اروپا 
به ایجاد آزادی عمل برای جریان فتنه تحت پوشش 
عنوان »حقوق بشر« و همچنین کشاندن ایران پای 
میز مذاکره حقوق بش��ری بود. آنان این مساله را که 
نوعی زمینه سازی برای مداخله مستمر در امور ایران 
و توانمند و امیدوار کردن جریان غربگرا در ایران بود، 
بیش از مس��اله هسته ای برای اشتون دارای اهمیت 
می خواندند؛ این موضوع البته خیلی زود پس از دیدار 

کاترین اشتون با نرگس محمدی یکی از عناصر فتنه 
88 و همچنین بیانیه کاترین اشتون پیرامون »تمرکز 
ویژه بر مساله حقوق بشر« در سفر به ایران مشخص 
شد. سناریوی اروپاییان چند هفته بعد در ایام نوروز 
93 )آوریل 2014( با انتشار بیانیه ضدایرانی پارلمان 
اروپا علی��ه ایران و تاکید بر تاس��یس دفتر اتحادیه 
اروپای��ی در تهران ت��ا پایان س��ال 2014 )آذر 93( 
با ه��دف »تاثیرگذاری بر سیاس��ت های ای��ران« و 
»گفت وگو درباره مسائلی از قبیل حقوق بشر و حقوق 
اقلیت ها« کامل تر ش��د. پس از این بیانیه ضدایرانی 
پارلمان اروپا در ایران اعتراضات نسبت به این بیانیه و 
همچنین تاسیس دفتر اتحادیه اروپایی بالا گرفت و 
نمایندگان مجلس و چهره  های سیاسی از مخالفت با 
تاسیس چنین دفتری در ایران سخن گفتند. همین 
انتقادات و اعتراضات باعث شد موضوع تاسیس این 
دفتر تا مدتی در خارج از فضای رسانه ای دنبال شود 
اما فروردین سال 95 بار دیگر این موضوع در رسانه ها 
مطرح شد و محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه در 
نشست خبری مشترک با فدریکا موگرینی، مسؤول 
سیاس��ت خارجی اتحادیه اروپایی که به تهران سفر 
کرده بود، از کمک اتحادیه اروپایی برای عضویت ایران 
در س��ازمان تجارت جهانی گفت. او بدون اش��اره به 
اینکه اروپایی ها در مقابل این کمک چه درخواستی از 
طرف ایرانی دارند، از آماده سازی اقدامات لازم اداری 
برای بازش��دن دفتر نمایندگی اتحادی��ه اروپایی در 
ایران خبر داد. آبان ماه سال گذشته و چند ماه بعد از 
این اظهارنظر وزیر امور خارجه، مجید تخت روانچی، 
معاون محمدج��واد ظریف که به نمایندگی از ایران 
گفت وگوهای حقوق بشری را با عنوان »گفت وگوهای 
سطح بالا« با اتحادیه اروپایی آغاز کرده بود، از فراهم 
شدن مقدمات تاسیس دفتر اتحادیه اروپایی در ایران 
گف��ت. او در گفت وگو با ایلن��ا از حضور 2 دیپلمات 
اروپایی در سفارت هلند برای راه اندازی این دفتر خبر 
داد و گفت: بعد از اظهار علاقه از سوی اروپایی ها برای 
ب��از کردن دفتر در تهران، ما هم گفتیم این موضوع 
باید مراحل قانونی اش را در داخل کش��ور طی کند. 
آنها گفتند ت��ا آن زمان ما تعدادی از نمایندگان مان 
را به دفتر هلند می فرس��تیم که در آن زمان رئیس 
دوره ای اتحادیه اروپایی ب��ود. ما قبول کردیم و این 
دو نفر آمدند. در حال حاضر مراحل داخلی در حال 
طی ش��دن است. او در پاس��خ به اینکه زمان دقیق 
بازگشایی چه موقع اس��ت، گفت: نمی توانم به طور 
قطع بگویم بازگشایی چقدر زمان می برد اما می توانم 
بگویم ظرف چند م��اه آینده این کار صورت خواهد 
گرفت. انتش��ار خبر حضور 2 دیپلمات اروپایی برای 
تاس��یس دفتر اتحادیه اروپایی ب��ار دیگر اعتراضات 
نسبت به رویه دستگاه دیپلماسی کشور را به همراه 
داشت. محمدجواد لاریجانی، دبیر ستاد حقوق بشر 
از مخالف��ت صریح قوه قضائیه با تاس��یس این دفتر 
در ته��ران خبر داد و گفت: اتحادیه اروپایی در حوزه 
حقوق بشر به دنبال ایجاد دفتری در تهران است ولی 
آنها باید بدانند دستگاه قضا به آنها اجازه نخواهد داد 
لانه فساد خود را در ایران برپا کنند، چرا که نه لیاقت 
دارند و نه صلاحیت این موضوع را. نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی و بویژه اعضای کمیسیون امنیت ملی 
مجلس نیز با اشاره به عملکرد سیاسی این دفاتر در 
س��ایر کشورها و تلاش برای تحت فش��ار قرار دادن 
کشورها از طریق مس��ائل حقوق بشری، با تاسیس 

چنین دفتری در ایران مخالفت کردند.

سیاسی 0 2

در پیامی صورت گرفت
تسلیت رهبر انقلاب به حجت الاسلام 

مدرسی یزدی
رهب��ر معظم انق��لاب اس��لامی در پیامی 
درگذشت والده حجت الاسلام مدرسی یزدی را 

تسلیت گفتند.
ب��ه گ��زارش پای��گاه اطلاع رس��انی دفتر 
مق��ام معظ��م رهب��ری، حض��رت آی��ت الله 
العظمی خامنه ای در پیامی درگذش��ت والده 
والمسلمین س��یدمحمدرضا  حجت الاس��لام 
مدرسی را تسلیت گفتند. متن پیام رهبر انقلاب 

اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

جناب مستطاب حجت الاسلام والمسلمین 
آقای حاج سیدمحمدرضا مدرسی دامت برکاته

درگذش��ت والده  مکرمه را ب��ه آن جناب و 
اخوی محترم و دیگر بازماندگان تسلیت عرض 
می کن��م و رحم��ت و مغفرت الهی ب��رای آن 
مرحومه و بقای سلامت و توفیق برای جنابعالی 

از خداوند متعال مسألت می نمایم.
سیدعلی خامنه ای
20 آبان 96

طی حکمی از سوی فرمانده کل قوا
امیر پور دستان رئیس مرکز 

مطالعات راهبردی ارتش شد 

حض��رت آی��ت الله العظمی خامن��ه ای در 
حکمی امیر س��رتیپ احمدرضا پوردستان را 
به ریاس��ت مرک��ز مطالعات راهب��ردی ارتش 
جمهوری اس��لامی ایران منص��وب کردند. به 
گزارش پایگاه اطلاع رس��انی دفتر حفظ و نشر 
آثار حض��رت آیت الله العظم��ی خامنه ای متن 

حکم فرمانده کل قوا به شرح زیر است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم

امیر سرتیپ احمدرضا پوردستان
بنا به پیش��نهاد فرمانده کل ارتش و نظر 
به شایس��تگی و تج��ارب ارزنده، ش��ما را به 
س��مت رئیس مرکز مطالعات راهبردی ارتش 
جمهوری اس��لامی ایران منص��وب می کنم. 
مطالعه عمیق برای رس��یدن ب��ه راه حل های 
اساس��ی، ارتقای توان و آمادگی های عملیاتی 
و ارائه شیوه های نو و مؤثر در سطح آجا، مورد 

انتظار است.
توفی��ق هم��گان را از پ��روردگار متع��ال 

خواستارم.
سیدعلی خامنه ای
14 آبان96

کمیسیونر اتحادیه اروپا: ایران برای 
رفع موانع بانکی باید منتظر بماند

کمیسیونر کشاورزی اتحادیه اروپایی در 
واکنش به انتقادها از ادامه مش��کلات بانکی 
بین ایران و اروپا با وجود گذش��ت 2 س��ال 
از اج��رای برجام گفت: تم��ام تلاش خود را 
برای رف��ع موانع بانکی انج��ام می دهیم اما 
باید توجه داش��ت 2 سال زمان کافی نیست. 
فیل هوگان در نشست خبری با حضور وزیر 
جهاد کش��اورزی در پاس��خ به سوال تسنیم 
مبن��ی بر اینکه چرا بعد از 2 س��ال از اجرای 
برجام هنوز مشکلات بانکی ایران حل نشده 
اس��ت، اظهار کرد: امروز روزی تاریخی میان 
اتحادیه اروپایی و ایران در حوزه کش��اورزی 
اس��ت زیرا نخستین کنسرس��یوم کشاورزی 
ای��ن اتحادیه ب��ه ایران آمده و ش��رکت های 
اروپایی در این زمینه با ش��رکت های ایرانی 
مذاک��ره می کنند. وی افزود: اتحادیه اروپایی 
به اج��رای برجام متعهد اس��ت و ما این امر 
را در زمان ه��ای مختلف اعلام کرده ایم، زیرا 
برجام بعد از 12 سال مذاکره سخت به دست 
آمد و ما طرفین توافقنامه را به ادامه و انجام 
راه دع��وت می کنیم. هوگان درب��اره دلایل 
عدم رفع موانع بانکی بعد از گذش��ت 2 سال 
گفت: ما اطمینان می دهیم تمام تلاش خود 
را انج��ام دهیم تا موان��ع بانکی میان ایران و 
اتحادیه اروپایی برداش��ته شود اما باید توجه 
داشت 2 سال زمان، کافی نیست. وی یادآور 
ش��د حرکت های خوبی ب��رای همکاری های 
بانکی میان ایران و کشورهای اروپایی توسط 
بانک های کوچک انجام ش��ده اس��ت اما این 
مش��کل در ارتباط با بانک های بزرگ وجود 
دارد و در ای��ن ارتباط لازم اس��ت بانک های 
ایران نیز خود را با استانداردهای روز جهانی 

مطابقت دهند.

اجرای »۲۰۳۰«
به طور کامل متوقف نشده است

دبیر ستاد راهبری نقشه جامع 
علمی کشور می گوید براساس 
غی�ررس��می  گزارش ه��ای 

در برخ��ی از بخش ه��ا س��ند 
آموزش 2030 هن��وز به طور 
کامل متوقف نشده اس��ت. منصور کبگانیان در 
گفت وگو با تسنیم درباره اظهاراتی مبنی بر اجرای 
نامحس��وس 16 بند از س��ند 2030 در برخی از 
بخش ها اظهار داش��ت: از مجاری رسمی چنین 
گزارشی دریافت نکردیم اما براساس گزارش های 
غیررس��می در برخی از بخش ها س��ند آموزش 
2030 هنوز به طور کامل متوقف نش��ده اس��ت. 
وی افزود: ما در س��تاد نقشه جامع علمی کشور 
به یکی از معاونت ها ماموریت دادیم که صحت این 
گزارش ها را بررسی کنند. دبیر ستاد راهبری نقشه 
جامع علمی کش��ور  تصریح کرد: در ابتدا درباره 
صحت این موضوع بررسی هایی خواهیم داشت، 
اگر این موضوع صحت داش��ته باشد مطمئنیم با 
تذکراتی که داده می شود طبق مصوبه شورایعالی 
انقلاب فرهنگی و دس��تور رهب��ری درباره توقف 
این س��ند عمل خواهد شد. سند 2030 یونسکو 
که اجرای آن در کش��ور آغاز شده بود طبق نظر 
صاحب نظران و کارشناسان دارای اهدافی مغایر با 
برخی اسناد بالادستی کشور بود. پس از انتقادهای 
فراوان به این س��ند، شورایعالی انقلاب فرهنگی 

خواستار توقف اجرای آن شد.

توقیف کیهان به خاطر انتقام گیری 
از افشاگری های این روزنامه است

نماین��ده مردم شاهین ش��هر 
در مجلس ش��ورای اس��لامی 
گفت: توقی��ف روزنامه کیهان 
به خاطر انتقام گی��ری از این 
روزنامه به خاطر افشاگری های 
آن بوده است. حسینعلی  حاجی دلیگانی، نماینده 
مردم شاهین شهر در مجلس شورای اسلامی با 
تعجب  آور خواندن توقیف روزنامه کیهان، گفت: 
یک��ی از راه های شفاف س��ازی و اطلاع رس��انی، 
آزادی مطبوع��ات اس��ت و من وقتی خبر ایجاد 
محدودی��ت ب��رای روزنام��ه کیهان را ش��نیدم 
بسیار متعجب ش��دم. وی ادامه داد: در صورتی 
که بارها و بارها کش��ورهای حوزه خلیج فارس و 
بویژه امارات علیه تمامیت ارضی ما بیانیه دادند 
و اقدامات��ی را صورت دادند حال روزنامه کیهان 
به نق��ل از انصارالله یمن مطلبی را نوش��ته چرا 
باید توقیف ش��ود.  نماینده مردم شاهین ش��هر 
در مجلس شورای اس��لامی اظهار داشت: آقای 
ش��ریعتمداری، مدیرمس��ؤول روزنامه کیهان از 
نعمت های خدا برای انقلاب اس��لامی اس��ت و 
نش��ریه وزین کیهان در سال های بعد از انقلاب 
خدمات ش��ایانی را برای انقلاب اسلامی داشته 
اس��ت و انحراف هایی که برخی افراد و جریانات 
در داخل کش��ور ایج��اد کردند با افش��اگری  و 
روشنگری که داشت از این انحرافات جلوگیری 
کرد.  حاجی دلیگانی در پایان خاطرنش��ان کرد: 
به نظر می رسد این نوع برخورد با نشریه وزینی 
مثل کیه��ان به خاط��ر برخ��ی انتقام گیری ها 
 از ای��ن روزنام��ه ب��ه خاط��ر افش��اگری ه��ای

سال های اخیر بوده است.

انقلاب اسلامی به الگویی موفق
برای مقابله با استکبار تبدیل شده است

رئی���س ش��ورای قرارگ���اه 
راهبردی عمار گفت: انقلاب 
اس��لامی به اس��وه و الگویی 
ب��رای مقابل��ه ب��ا اس��تکبار 
تبدیل شده است. به گزارش 
روابط  عمومی س��پاه روح الله اس��تان مرکزی، 
حجت الاسلام مهدی طائب در جمع پاسداران 
سپاه روح الله استان مرکزی با بیان اینکه خداوند 
در ق��رآن کریم جه��اد در راه خ��دا و مبارزه با 
کفار و منافقان را مورد تاکید قرار داده اس��ت، 
اظهار داشت: جبهه کفر و نفاق جبهه تاریخی 
عظیمی است که همیشه در مقابل جبهه حق 
 صف آرایی کرده اس��ت تا خواسته ها و ایده های

نا ح��ق خود را تحمیل کن��د. وی افزود: عزت 
یعنی ستم  ناپذیری انسان در برابر مستکبران. 
اطاعت از خداوند، حاکمیت ارزش های اسلامی، 
تقویت هنجارهای اخلاقی، تقوا، قناعت و صبر 
از عوامل دستیابی به عزت در فرهنگ اسلامی 
اس��ت. رئیس ش��ورای قرارگاه راهبردی عمار 
تصریح کرد: ملت ایران 39 سال است در مقابل 
جبهه اس��تکبار ایس��تادگی کرده است و تا به 
امروز با ایمان به خدا و اتکا به باورهای اعتقادی 
خ��ود قدرت های جهانی را ناکام کرده اس��ت. 
طائب با بیان اینکه انقلاب و نظام اسلامی ریشه 
در مکتب حسینی دارد، گفت: امام حسین)ع( 
به بش��ریت درس کرامت، غیرت و عزت داد و 
حماسه کربلا، حماسه عزت مؤمنان است. راه 
عزت و عظمت ایران اس��لامی در گرو تمسک 
به ارزش های دینی و حرکت در مسیر حضرت 
سیدالشهدا)ع(، معنویت و حضور در صحنه های 

دفاع از میهن اسلامی است.

گزارشی درباره اهداف اتحادیه اروپایی از تأسیس دفتر در ایرانولایت

جاسوسخانه سبز
اخبار

برجام
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آمریکا اصرار دارد خانم باردار ایرانی را از استرالیا تحویل بگیرد

افزایش نگرانی ها از وضعیت نگار قدس کنی
دیپلماسیدولت

نما

جهانگیری: تأسیس دفتر اتحادیه اروپایی در تهران در دستور کار ایران قرار گرفت
معاون اول رئیس جمهور گفت: تأسیس دفتر اتحادیه اروپایی در تهران در دستور کار وزارت امور خارجه ایران 
قرار گرفته است. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، اسحاق جهانگیری عصر دیروز در دیدار فیل 
هوگان، کمیسیونر کشاورزی و توسعه روستایی اتحادیه اروپایی با تأکید بر اینکه در ایران علاقه مندی سیاسی 
برای توسعه روابط با اتحادیه اروپایی به صورت جدی وجود دارد، به زمینه های همکاری در بخش های مختلف 
و وجود ظرفیت های فراوان برای توس�عه مناس�بات در حوزه های انرژی، صنعت، کشاورزی و خدمات اشاره و 
خاطرنش�ان کرد: با وجود این ظرفیت ها می توان ده ها میلیارد دلار پروژه مشترک برای همکاری های ایران و 
اتحادیه اروپایی تعریف کرد و مهم این است که طرفین برای اجرای توافقات اراده جدی داشته باشند تا توافقات 
فقط در حد گفت وگو و امضا باقی نماند. معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: تأس�یس دفتر اتحادیه اروپایی 
در تهران می تواند به توس�عه روابط کمک کند و این موضوع در حال حاضر در دس�تور کار وزارت امور خارجه 
ایران قرار گرفته و در حال بررسی است. همچنین فیل هوگان، کمیسیونر کشاورزی و توسعه روستایی اتحادیه 
اروپایی نیز در این دیدار با طرح پیشنهاد اتحادیه اروپایی برای تأسیس دفتر این اتحادیه در تهران، خاطرنشان 
کرد: اتحادیه اروپایی مایل است دفتری در تهران داشته باشد تا بتواند مفاد توافقنامه ها میان ایران و اتحادیه 

اروپایی را بهتر و با سرعت بیشتری پیگیری کند.


